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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tényleg nem ura a helyzetnek?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

 

Magyar Péter, a Diákhitel Központ volt vezetője 2024. március 26-án nyilvánosságra hozott egy
hangfelvételt,  melyen  egy,  Varga  Judit,  volt  igazságügyi  miniszterrel  folytatott  beszélgetése
hallható.

A felvételen  az  igazságügyi  tárca  volt  vezetője  arról  beszél,  hogy  Martonovics  Bernadett,  az
Igazságügyi Minisztérium Civilisztikai és Igazságügyi Kodifikációs Főosztályának akkori vezető
kormányfőtanácsosa  szerint  Rogán  Antal,  Miniszterelnöki  Kabinetirodát  vezető  miniszter  és
környezete kihúzatta magát a Völner-Schadl-ügy néven elhíresült bűncselekménysorozat irataiból.
Ezen túlmenően elhangzik az is, hogy javasolták az ügyészeknek, hogy mit kéne még kihúzni a
dokumentumokból, ami csak azért nem történhetett meg, mert „az ügyészségen belül Polt nem ura a
helyzetnek”.

Az  eddigiekből  egyértelműen  kiderül,  hogy  a  Orbán  Viktor  kormányának  volt  minisztere  a
vélhetően 2023 januárjában készült felvételen azt állítja, hogy az elmúlt évek egyik legnagyobb
korrupciós  ügyének  nyomozással  összefüggő  dokumentumaiból  hazánk  egyik  legnagyobb
hatalommal bíró politikusa önhatalmúan kitörölheti a saját nevét a botrány elkerülése érdekében.
Ennek az állításnak megfelelően az ügyészség függetlensége szenvedett akkora csorbát, amit sosem
lehet  helyreállítani.  Nem  véletlenül  fogalmazhatott  tehát  úgy  Varga  Judit,  volt  igazságügyi
miniszter, hogy Polt Péter már nem ura a helyzetnek az egyébként általa vezetett szervezetben.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Legfőbb Ügyész Urat:

1. Tényleg nem ura a helyzetnek az ügyészségen?
2.  Hogyan őrzi meg az ügyészség függetlenségét, ha a kormány érintett tagai egyszerűen 



kihúzatják a saját nevüket egy korrupciós ügy nyomozati irataiból?
3. Mikor indít vizsgálatot a vádak szerinti bűncselekmény minél szélesebb körű feltárása 

érdekében?      
4. Előfordult-e már korábban, hogy ilyen fajta, politikai utasítást kaptak anyagokból való 

adatkihúzásra?
5. Ön szerint a vádak tisztázásáig alkalmas-e Ön a tisztsége betöltésére, az ügyészség 

függetlenségének, illetve annak látszatának fenntartására?
 

Kérem, hogy a fenti kérdéseket ne csak feljelentésként értékelje, hanem azokra válaszolni is
szíveskedjék. 

 

Várom válaszát.

 

dr. Tóth Bertalan
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